
BILJEŠKA – sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s predstavnicama skupine građana 

 

Zagreb, 11. srpnja 2012. godine 

 

BILJEŠKA: 

Na sastanku su bile nazočne Snježana Ćosić, Antonia Matoković i Katarina Katavić, te Sonja Babić iz 

Koalicije udruga u zdravstvu. 

Glavne teme sastanka: rijetki sarkomi i lijek Yondelis. 

Sastanku je prisustvovao ravnatelj HZZO-a prim. Siniša Varga, dr.med.dent. 

Snježana Ćosić boluje od rijetkog sarkoma, čekala je na zračenje i kemoterapiju osam mjeseci, bila je 

na liječenju u Austriji gdje je sama platila liječenje. Predala je zahtjev za liječenje u inozemstvu HZZO-

u, a na rješenje je čekala četiri mjeseca. Kako su joj liječnici rekli da ima tri tjedna života, odlučila se 

otići u Austriju u tijeku postupka odobravanja liječenja, te joj je stoga zahtjev odbijen. Potreban joj je 

lijek Yondelis jer joj se bolest vratila nakon godinu i pol. Liječi se na KBC Zagreb. Tužila je HZZO. 

PROBLEMI: dugo čekanje rješenja za upućivanje na liječenje u inozemstvo HZZO-a za hitne slučajeve, 

te dugotrajan postupak dobivanja potrebnog lijeka koji se ne nalazi na listama lijekova HZZO-a, a 

često i zahtjev ne dođe do bolničkog povjerenstva jer ga stopira šef odjela. 

Predstavnici Ministarstva zdravlja pojasnili su da je Yondelis registriran u RH, te da nositelj odobrenja 

Medical Intertrade priprema potrebnu dokumentaciju za stavljanje lijeka na listu lijekova HZZO-a koja 

će biti upućena Povjerenstvu za lijekove. Također, naveli su da je procedura takva da doktor koji lijek 

preporučuje daje prijedlog na bolničko povjerenstvo za lijekove koje odobrava liječenje tim lijekom. 

Ravnatelj HZZO-a dodao je da je veliki problem financiranja u zdravstvu budući da je zdravstveni 

proračun premali u odnosu na potrebe, a dogodine će se proračun još smanjiti. Također, pojasnio je 

da je postupak odobravanja upućivanja na liječenje u inozemstvo pojednostavljen, te da se hitni 

slučajevi (pretežito bebe rođene sa srčanim anomalijama) rješavaju u roku tri dana. 

Gospodična Ćosić upućena je da se u slučaju bilo kakvih problema obrati u Ministarstvo zdravlja koje 

će joj pomoći u suradnji s HZZO-om. 


